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Wat is de wijnstok ongemeen vrucht-
baar! In Numeri 13 lezen we dat ze 
een tros druiven afsneden. Zij moes-
ten deze met twee manden dragen, 
zó groot was hij. Maar zie, wil de 
Heere zeggen, hoe Ik behangen ben 
met allerlei aangename vruchten, 
die Ik door mijn lijdelijke en dadelijke 
gehoorzaamheid verworven heb, als: 
de verzoening en vrede met God, de 
rechtvaardigmaking, de heiligmaking, 
de verzegeling, de bewaring, en al de 
andere vruchten des Geestes, die als 
een tros bij elkaar gevonden worden. 
De wijnstok is om zijn heerlijke eigen-
schappen uitnemend begeerlijk. Hij 
heeft een alleraangenaamste zoet-
heid. Zó ben Ik ook voor de ziel, wil 
de Heere Jezus zeggen: Zijn vrucht is 
mijn gehemelte zoet. De vrucht van 
de wijnstok heeft een genezende, 
versterkende en verheugende kracht. 
Zo is ook de Heere Jezus. 
O, de bladeren van deze geestelijke 
Wijnstok zijn tot genezing der hei-
denen. Alle verwonde zielen vinden 

genezing onder Zijn vleugelen. Zijn 
vruchten zijn zo versterkend, dat 
Gods kinderen kunnen zeggen: ik 
vermag alle dingen door Christus, 
Die mij kracht geeft. De geeste-
lijke treurigen worden daardoor zó 
verheugd in God hun Zaligmaker. 
De wijnstokken zijn overal te vinden, 
wil de Heere Jezus zeggen. Ik zal 
met Mijn Woord en Geest de gehele 
wereld doortrekken, en het Evangelie 
laten prediken aan alle schepselen, 
zodat u welhaast niet één hoekje 
vinden zult, of Ik zal daar als zo’n 
geestelijke Wijnstok te vinden zijn. 
Een wijnstok, zal hij vruchtbaar zijn, 
moet in de aarde geplant worden, 
anders kan hij geen aangename en 
nuttige vruchten voortbrengen. Zo 
heeft ook de Heere Jezus de plaats 
van Zijn bijzondere woning moeten 
verlaten, en door Zijn menswording 
als in de aarde geplant worden, an-
ders zou Hij nooit die zalige vruchten 
voor de uitverkorenen hebben kun-
nen voortbrengen.

“Ik ben de ware Wijnstok, en Mijn Vader is de Landman”
Johannes 15:1

Ds. B. Smytegelt

De ware Wijnstok

Kom ons complete sanitairaanbod in 
onze showroom bekijken

damitech.nl

Kesteren 

(0488) 48 02 32

Onze sanitair-afdeling
is helemaal opgefrist

MEDITATIE
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Het Besluit 

Hamerstukken 
• Bekrachtigen geheimhouding op 

bijlage bij jaarstukken 2021 
• Eerste wijziging verordening rechts-

positie raads- en commissieleden 
2019 

• Regio Rivierenland: jaarstukken 
2021  

• Regio Rivierenland: begroting 2023 
• Regionaal Archief Rivierenland: 

jaarstukken 2021 
• Regionaal Archief Rivierenland: 

begroting 2023 
• Omgevingsdienst Rivierenland: 

jaarstukken 2021 
• Omgevingsdienst Rivierenland: 

begroting 2023 
• Uitvoeringsorganisatie Breedband 

Rivierenland: jaarstukken 2021 
• Uitvoeringsorganisatie Breedband 

Rivierenland: begroting 2023 

• Industrieschap Medel: jaarstukken 
2021, wijziging 2022 en begroting 
2023 

• Avri: jaarstukken 2021 
• Avri: begroting 2023 
• Werkzaak Rivierenland: jaarstukken 

2021 
• Werkzaak Rivierenland: begroting 

2023 
• GGD Gelderland-Zuid: jaarstukken 

2021 
• GGD Gelderland-Zuid: wijziging 

2022 en begroting 2023 
• Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 

jaarstukken 2021 
• Veiligheidsregio Gelderland-Zuid: 

begroting 2023 

Sluiting 

De vergadering wordt gesloten na 
een moment van stilte voor gebed of 
bezinning.  

RAADSVERSLAG I
9 JUNI 2022 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering 
met een moment van stilte voor gebed 
of bezinning. Hij meldt tevens dat de 
koning een dankwoord heeft gestuurd 
als reactie op de gestuurde felicitatie 
van de gemeente voor zijn verjaardag. 
Wethouder Van Someren is afwezig 
vanwege een coronabesmetting van 
zijn vrouw, raadslid Keuken is op va-
kantie en raadslid Woldberg is ziek.  

Vragenhalfuurtje 
 
VVD-raadslid Laurys Bennink vraagt 
aandacht voor de toekomst van V.V. 
Echteld. “De voetvalbalvereniging 
benaderde mij hierover. En in ‘Het Ge-
meentenieuws’ stond een oproep voor 
nieuwe leden. Daarom mijn vraag: 
hoeveel (spelende) leden telt de club 
momenteel en hoeveel elftallen? En 
wie is eigenaar van de grond waarop 
de voetbalclub speelt? Zijn er gesprek-
ken met de club gaande over hun 
toekomst? Is het mogelijk het contract 
tussen de gemeente en de club een-
zijdig op te zeggen? Is het college het 
met mij eens dat er nodig gebouwd 
dient te worden in Echteld?” 

Wethouder Herma van Dijkhuizen 
geeft antwoord: “V.V. Echteld telt 
vijftig leden en drie elftallen. De 

grond is kadastraal in eigendom van 
de gemeente Neder-Betuwe. De rest 
(waaronder de kleedruimtes) is in 
erfpacht uitgegeven. Vorig jaar is er 
bestuurlijk overleg geweest over de 
toekomst van de voetbalvereniging. 
Momenteel lopen er geen gesprekken, 
omdat daar geen aanleiding toe is. De 
club kan verenigingsondersteuning 
van de gemeente krijgen, om te kijken 
hoe zij toekomstig kan worden. Voor 
de velden ligt er een gebruikersover-
eenkomst. Die kan jaarlijks worden 
opgezegd. Maar als je dat eenzijdig 
doet als gemeente, zonder rekening 
te houden met de belangen van de 
vereniging, getuigt dat niet van goed 
rentmeesterschap.” 

Echteld zit te springen om woning-
bouw, erkent ook wethouder Van 
Wolfswinkel. 
Burgemeester Kottelenberg belooft 
de urgentie en actualiteit van dit soort 
onderwerpen nog eens aan te orde te 
stellen op de komende presidiumver-
gadering.  

Het Debat 

Er zijn geen bespreekstukken. 
Punt 17 (voorgenomen besluit tot 
oprichting van de coöperatie CIRTEX) 
wordt verplaatst naar de raadsverga-
dering van 7 juli. 

RAADSVERSLAG II
12 MEI 2022 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering 
met een moment van stilte voor 
gebed of bezinning. De raadsverga-
dering begint twintig minuten later 
wegens een uitgelopen informeel 
stikstofoverleg van de gemeenteraad. 

De raadsleden Scheurwater (SGP), 
R. Roseboom (SGP), Hulsbergen (GB) 
en Van Hattum (CU) zijn afwezig. De 
Poolse partnergemeente Pępowo 
stuurde een felicitatie voor de instal-
latie van de nieuwe gemeenteraad en 
het nieuwe college.
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www.vanleeuwenautos.nl 

Met plezier op pad 
Van aantrekkelijke occasions en 
nieuwe auto's tot flexibele 
leasecontracten. Van onderhoud, 
apk, complexe reparaties en 
specialistisch schadeherstel tot 
een grondige wasbeurt. Welkom 
bij ons familiebedrijf met een 
betrokken en gedreven team van 
25 specialisten, voor u en uw 
auto! 

Moties vreemd: Neder-Betuwe zet 
zich in voor haar agrarische sector / 
Stikstofreductie

Toelichting
Op de agenda staan twee moties, 
door verschillende partijen inge-
diend. In één ter plekke door de 
raad unaniem uitgebrachte motie 
vraagt de gemeenteraad om de 
agrarische sector te koesteren, nu 
deze onder vuur ligt in de stikstof-
crisis. De PvdA trekt haar motie 
stikstofreductie in. De CU heeft aan-
gegeven bij aanwezigheid de voorlig-
gende motie ook zeker gesteund te 
zullen hebben. SGP-fractievoorzitter 
Dik Waasdorp: “De boeren zijn van 
belang voor de voedselvoorzie-
ning, voor de werkgelegenheid en 
voor het toonbaar houden van het 
buitengebied. Ze moeten betrokken 
worden bij de beleidsvorming voor 
het realiseren van stikstofreductie, 
waarbij het perspectief voor de 
agrarische bedrijven overeind blijft 
staan. Kies voor een realistisch en 
uitvoerbaar tijdspad voor stikstof-
reductie. En kies voor een integrale 
aanpak, waarin ook andere sectoren 
hun rol pakken. Zorg evenzeer voor 
de mens achter de agrariër in de 
beleidsvorming. Laten we als ge-
meente duidelijk onze stem in het 
stikstofdebat laten horen.” 
De raad verzoekt het college om de 
Neder-Betuwse boerenbelangen 
nadrukkelijk te bepleiten bij de pro-
vincie. En om Gedeputeerde Staten 
te steunen bij het voorkomen van 
gedwongen uitkoop van boerenbe-
drijven.

Het aannemen van de motie kan reke-
nen op applaus van de op de publieke 
tribune aanwezige boeren.

Vragenhalfuurtje

CDA-raadslid Martin Hommersom 
stelt de toekomst van het Waalhotel in 
Ochten aan de orde. “Het Waalhotel is 
enige tijd geleden verkocht. Toen was 
het idee om hier horeca te behouden. 
Nu is een vergunning voor ver-/nieuw-
bouw aangevraagd. Hierin is gevraagd 
om een wijziging van de bestemming 
van horeca naar wonen. In hoeverre is 
het college hierbij betrokken? Kan de 
bestemming worden gewijzigd? Kan 
het college zich hard maken om zowel 
de bestemming horeca als wonen op 
het pand te houden? Ik hoop dat we 
het oude en karakteristieke Waalho-
tel als horecagelegenheid kunnen 
behouden voor Ochten, waarmee het 
onlosmakelijk verbonden is.”

Wethouder Nees van Wolfswinkel 
in een reactie: “Er is een nieuwe 
eigenaar, er lopen twee trajecten: 
één voor ver/nieuwbouw zonder 
horeca en de ander voor tijdelijke 
huisvesting van arbeidsmigranten, 
die in deze gemeente werkzaam zijn, 
totdat de bouw start. Voor beide 
is nog geen vergunning verstrekt. 
Het college kan geen toezeggingen 
doen over het behoud van horeca 
voor het Waalhotel. Er is een horeca-
aanvraag ingediend voor het Van 
Drielplein en er is horeca gepland bij 
het te ontwikkelen veerhaventerrein. 
We gaan die aanvragen integraal 
bekijken.”
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The fieldcare company

Vredo ontwikkelt, produceert en verkoopt:

Zodenbemesters

Agrarische
doorzaaimachines

Snijfilters

Tuin/sport/golf
doorzaaimachines

Tracs

Vredo Dodewaard B.V.
Tel: 0488-411254
E: info@vredo.nl
W: www.vredo.com

Vredo Dodewaard B.V. is een gezond zelfstandig familiebedrijf 
dat zich toegespitst heeft op de ontwikkeling, productie & verkoop  

van machines t.b.v. de agrarische en groene sectoren.

SCHOFFELMACHINES

PATENT PENDING

WEEDELETE® ZRS WEEDELETE® RS

Egaliserende werking en instelbare diepteregeling
Verschillende varianten en werkbreedtes
Grondvolgend en stabiel 
Geschikt voor zand-, veen- en kleigronden
MIA- en VAMIL-regeling (36% en 75%).

www.vti.nl      info@vti.nl

Tolsestraat 8a

+ 31 (0) 6 53 95 44 44
Opheusden (NL)

NIEUW!     
CDA’er Hommersom pleit er dan bij 
het college voor “geen oude schoenen 
weg te gooien, voordat we nieuwe in 
Ochten hebben”.

Het Debat

Aanvraag eenmalige subsidie 
School & Jobs

Toelichting
Pantarijn, het Van Lodenstein College 
en Yuverta hebben de gezamenlijke 
ambitie om de website van School 
& Jobs door te ontwikkelen, door 
leerlingen en bedrijven aan elkaar te 
koppelen met minder personele inzet. 
Zij vragen hiervoor om een eenmalige 
bijdrage van de gemeente van 7.700 
euro. School & Jobs is een samen-
werking tussen het onderwijs en het 
bedrijfsleven voor de beroepenoriën-
tatie van de drie scholen. Vernieuwing 
van de website zorgt voor verlaging 
van de jaarlijkse kosten voor handma-
tige koppeling door de projectleider. 
De gemeente erkent het belang van 
een goede aansluiting van onder-
wijs op arbeidsmarkt en onderlinge 
samenwerking. Het college heeft de 
subsidieaanvraag bekeken in het licht 
van het op te richten leefbaarheids-
fonds gevuld met precariogelden. Die 
past volgens hen bij de door de raad 
beoogde doelstelling van dit fonds.

Amendement: aanvraag eenmalige 
subsidie School & Jobs

Toelichting
SGP, PvdA, Gemeentebelangen, CDA, 
VVD en VNB vinden die laatste over-

weging onverstandig, aangezien er 
nog geen richting is gegeven over een 
eventueel leefbaarheidsfonds. De 
tijdelijke commissie inzet precariogel-
den zoekt een bestemming voor deze 
financiële middelen. Die staat nog niet 
vast. Het koppelen van de subsidie 
aan het leefbaarheidsfonds schept 
mogelijk een precedent. Daarom 
mag de subsidie voor de website niet 
worden gedekt uit de precariogelden 
maar uit het begrotingsoverschot van 
2022.

Behandeling in de raad
SGP-raadslid Jan Pul: “We zijn voor-
stander van deze subsidie, maar niet 
om die te halen uit de precariogelden. 
Er bestaat nog veel onduidelijkheid 
over het leefbaarheidsfonds. Om 
helderheid te krijgen, is er de tijdelijke 
commissie opgericht.”
Pantarijn, het Van Lodenstein College 
en Yuverta zijn scholen in het voort-
gezet onderwijs. Burgerraadslid Van 
Elst (PvdA) wijst erop dat oriëntatie op 
bedrijven over het algemeen plaats-
vindt na het afstuderen. Dus na het 
afronden van het vervolgonderwijs. Zij 
vraagt of de wethouder kan navragen 
of het mogelijk is de studenten die 
met een vervolgopleiding bezig zijn, 
nog steeds toegang tot het platform 
School & Jobs kunnen krijgen.

Wethouder Klein: “De subsidieaan-
vraag voor School & Jobs is in lijn met 
het doel. Namelijk het versterken 
van de verbinding tussen onderwijs 
en bedrijfsleven. Daarom vind ik de 
suggestie van mevrouw Van Elst zeker 
interessant.”
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0344 - 64 70 70 | bedrijventeam@primavoorelkaar.com

Ook voor uw zakelijke 
verzekeringen

staan wij voor u klaar. 

Bel of mail voor een vrijblijvende 
afspraak.

Deelname Werkzaak Rivierenland 
en Avri aan Cirtex

Toelichting
De besturen van Avri en Werkzaak 
Rivierenland willen samen met het 
private kringloopbedrijf 2Switch 
een regionaal textielsorteercen-
trum oprichten, Cirtex geheten. Dat 
moet gaan werken voor alle deelne-
mende gemeenten in Regio Rivie-
renland. Cirtex moet de inzameling 
van textiel verbeteren, om zo-
doende de afvalberg te verkleinen 
en hergebruik van grondstoffen te 
stimuleren. Bovendien levert het 
werkgelegenheid op voor mensen 
met afstand tot de arbeidsmarkt 
(naar schatting negentig arbeids-
plaatsen).

In eerste instantie zal Cirtex be-
staan in de vorm van een vierjarige 
pilot (2022-2025). Het business-
model moet zo circulair mogelijk 
worden.

Amendement: Deelname Avri aan 
Cirtex

Toelichting
Avri en Werkzaak streven naar uittre-
ding uit Cirtex op termijn en toetre-
ding van andere sociale ondernemers. 
De inzet en begeleiding van werkne-
mers met afstand tot de arbeidsmarkt 
moet duidelijk worden geborgd. Een 
dekking van Werkzaak Rivierenland 
voor exploitatieverliezen moet in 
de vorm van een lening en niet als 
subsidie worden verstrekt. Dat stelt 
de PvdA.

Behandeling in de raad
“Rond Avri leeft enige scepsis”, con-
cludeert PvdA-raadslid Louis van der 
Stuijft. “Er moet een eerlijke verdeling 
bestaan tussen investeringen en cash-
flow.” 
VVD’er Van Andel: “Voor Avri is het 
Cirtex-model een win-winsituatie. Het 
risico is voor hen minimaal. Neder-
Betuwe loopt jaarlijks slechts 105 
euro risico als deelnemer in Cirtex 
van Werkzaak. Je moet subsidie als 
dekking niet om willen zetten in een 
lening. Want de medewerkers moeten 
toch worden betaald. Daarom vind ik 
de motie onnodig.”

SGP-raadslid Gerwin Roseboom is het 
eens met zijn VVD-collega. “Laten we 
eerst kijken of de pilot gaat werken. 
Niet alles aan de voorkant meteen 
in beton gieten.” Ook het CDA, Ge-
meentebelangen en wethouder Van 
Someren steunen de PvdA-motie niet. 
Wethouder Van Dijkhuizen merkt op: 
“Werkzaak Rivierenland investeert niet 
in Cirtex, maar staat alleen garant.”

Het ontbreken van voldoende mede-
standers doet Van der Stuijft besluiten 
om de motie in te trekken.

Jaarstukken 2021

Toelichting
De jaarstukken bestaan uit het jaar-
verslag, de jaarrekening met accoun-
tantsverklaring en het verslag van 
bevindingen. Hierin legt het college 
verantwoording af aan de raad over 
het in 2021 gevoerde beleid. Tevens 
worden er voorstellen gedaan voor 
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info@johanwillemsen.nl - www.johanwillemsen.nl

Hoofdstraat 24, Kesteren | 0488 48 17 64
www.juweliergelderman.nl

De mooiste horloges, 
sieraden en trouwringen 

van designermerken.

bestemming van het financiële resul-
taat. Over het vorige boekjaar is een 
overschot behaald van 6,9 miljoen 
euro.

Anke Groeneveld, fractievoorzitter 
van Gemeentebelangen: “Sommige 
doelen zijn niet gehaald door de 
coronacrisis. Een steeds grotere groep 
inwoners weet het hoofd niet langer 
boven water te houden. Dat legt een 
grotere druk op de ambities van onze 
gemeente. Ook het wereldgebeuren 
heeft daar invloed op. Er zijn grote 
klimaatdoelstellingen, er bestaat een 
energiecrisis, we hebben te maken 
met vluchtelingenproblematiek. Dat 
zijn veel moeilijke opgaven, die druk 
leggen op onze begroting.”

Waasdorp (SGP): “Er is een flinke pot 
met geld over. Geef dat geld terug aan 
de burger.”

Eerste bestuursrapportage 2022

De PvdA roept op tot terughou-
dendheid. “Wees voorzichtig met 
de ‘jubelmeicirculaire’. Laten we 
niet overmoedig worden. De begro-
ting is solide, maar niet duurzaam”, 
waarschuwt fractievoorzitter Jan 
Woldberg. “Ik zie niets terug in de 
stukken van het slimme werken 
van het gemeentelijk apparaat. 
De gemeente huurt steeds vaker 
personeel in zonder binding met 
Neder-Betuwe. Het verkeersinfarct 
in Opheusden los je het beste op 
door een logistiek bomencentrum 
op te richten. Dat vinden boom-
kwekers ook een goed idee.”

Het SGP vindt een flexibele schil 
van ambtenaren noodzakelijk voor 
een gemeente met groeiende am-
bities en een groeiend inwonertal. 
Ernst Arends: “Het beste is te kie-
zen voor organische groei. Daarbij 
past ook een groeiende flexibele 
schil. Die varieert op projectbasis. 
Het college moet dat beheersbaar 
houden.” Verder verwacht de SGP 
veel van het meer realistisch ra-
men. “We vragen het college er al-
les aan te doen om te voorkomen, 
dat door in de begroting een hele-
boel onzekerheden te stapelen, er 
op belangrijke ambities bezuinigd 
moet worden, en om daardoor te 
voorkomen dat de OZB onnodig 
hoog blijft.”, zo stelt Arends.

CDA-fractievoorzitter Martin Hom-
mersom: “Laten we een evenwicht 
zoeken in geld oppotten en strate-
gisch inzetten. Geld om ambities 
waar te maken en geld om de 
sociale behoeften te lenigen.”

Wethouder Van Dijkhuizen geeft 
antwoord op een vraag van Vóór 
Neder-Betuwe over de renovatie 
van de kunstgrasvelden op sport-
park De Leede in Kesteren. “De 
aanbesteding hiervoor is gestart. 
Vóór 1 augustus volgt de defini-
tieve gunning. Het lukt niet om 
de werkzaamheden deze zomer 
nog uit te voeren. Meteen na de 
aanbesteding begint de renovatie. 
Dat gebeurt niet vóór 1 oktober. 
De verenigingen op De Leede zijn 
hiervan op de hoogte.”
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Boeken, Bijbels
Kantoorartikelen
CD’s
Kado-artikelen, 
Speelgoed

•   Aan- en verkoopbemiddeling
•   Groot aanbod landelijke objecten
Meer informatie: Marinus Roseboom, Opheusden

onderdeel van: agriteam

www.landelijk-wonen.nl
T: 0318 - 619 209
E: ede@agriteam.nl 

Volgt u ons al op instagram?
landelijk.wonen.midned

www.vandamwonenenslapen.nl

AANNEMERSBEDRIJF

W.P. van den Dikkenberg

Dodewaard 06 - 5050 5393 www.wpvandendikkenberg.nl

NIEUWBOUW VERBOUW ONDERHOUD

Motie: onveilige verkeerssituatie 
schoolroute Hoofdstraat en Neder-
eindsestraat Kesteren

Toelichting
Marieke Meijering (VNB) stipt in een 
motie de onveilige verkeerssituatie op 
de Hoofdstraat en Nedereindsestraat 
in Kesteren aan. Dat zijn belangrijke 
verkeersaders voor de schooljeugd. 
“Vooral tijdens de schooluren laat de 
verkeersveiligheid hier erg te wen-
sen over. Leerlingen en hun ouders/
verzorgers moeten drukke wegen 
oversteken, waarbij onoverzichtelijke 
en gevaarlijke situaties ontstaan. Dat 
komt ook door de groei van Caster-
hoven en het bouwverkeer. Daar-
door wordt het er niet veiliger op in 
het centrum van Kesteren. Daarom 
verzoeken de PvdA en wij het college 
om in 2023 een integraal verkeersvei-
ligheidsonderzoek te doen op beide 
wegen. Laat scholen, de peuterop-
vang, bedrijven en ouders meedenken 
over oplossingen. En neem met spoed 
tijdelijke maatregelen om de meest ur-
gente gevaren de kop in te drukken.”

Een ‘motie naar mijn hart’, noemt 
wethouder Van Someren dit pleidooi. 
“We moeten wel onderscheid maken 
tussen doorgaand en bestemmings-
verkeer. Het doorgaande verkeer 
moet zoveel mogelijk om Kesteren 
worden heengeleid. Er is al een on-
derzoek gepland waarbij de scholen 
betrokken zijn. De Hoofdstraat is aan-
gepakt, waarbij het laatste stuk bij de 
Fruitstraat nog op de planning staat. 
We kunnen geen noodmaatregelen 
doorvoeren zolang het bouwverkeer 

nog rondrijdt voor Casterhoven. Ik 
weet nu nog niet precies wanneer de 
laatste twee fasen van de nieuwbouw-
wijk gereed zijn. Helaas ligt er weinig 
infrastructuur om de dorpskernen 
heen. Ik kan geen weg erbij toveren. 
Als er middelen vrijkomen, kijken we 
volgend jaar hoe we de verkeersveilig-
heid in Kesteren kunnen aanpakken.”

Bestemmingsplan Bonegraafseweg 
Dodewaard

Toelichting
Fruitboomkweker Willemsen wil aan 
de Bonegraafseweg in Dodewaard 
een nieuw agrarisch bedrijfsperceel 
realiseren met twee bedrijfswo-
ningen. Het huidige bedrijf aan de 
Hoofdstraat in Kesteren zal naar 
deze nieuwe locatie worden ver-
plaatst. De percelen aan de Bone-
graafseweg zijn op dit moment be-
stemd voor agrarisch gebruik, maar 
er is geen bouwvlak aanwezig. Om 
hier bedrijfsgebouwen en -wonin-
gen te kunnen realiseren moet het 
bestemmingsplan worden herzien. 
Het bestemmingsplan voorziet in 
een planologisch-juridisch kader dat 
deze ontwikkelingen mogelijk maakt. 
Ook wordt huisvesting geregeld voor 
seizoenarbeiders. Omdat bij het uit-
werken van de bouwplannen bleek 
dat de goothoogte van 4 meter het 
bouwplan beperkt – en er geen 
redenen zijn om de goothoogte niet 
te wijzigen naar maximaal 5 meter – 
wordt de raad voorgesteld om deze 
goothoogte te vergroten naar maxi-
maal 5 meter. De totale bouwhoogte 
wijzigt daarmee niet.
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greenthree.nl

06 34 209 243

info@greenthree.nl

Opheusden

Green3

- tuinen -

Vraag een 3D ontwerp aan.
Dan heeft u pas echt een goed beeld van hoe uw tuin er uit 
komt te zien. Met onze ervaring in ontwerp en aanleg van 
tuinen voorzien wij u van de beste adviezen voor een tuin 
die bij u past. Bel Martin en geniet bij voorbaat van uw tuin.

De procedure voor de aanvraag 
stoort Anke Groeneveld van Gemeen-
tebelangen. “De toezegging voor de 
tweede bedrijfswoning is mondeling 
en vertrouwelijk gedaan. Ik twijfel 
over de rechtmatigheid van de gang 
van zaken. Wethouder Van Wolfswin-
kel wil hierover geen openbaar debat 
voeren. We kunnen dit onderwerp 
ook niet bespreken, omdat de raad 
niet volledig is geïnformeerd. Mis-
schien zijn er wel goede redenen 
voor een tweede bedrijfswoning, 
maar die zijn niet openbaar. Daarom 
stemmen we tegen dit bouwplan.”

PvdA-raadslid Van Neerbos herkent 
de ongemakkelijke gevoelens van 
Groeneveld. “Ik kan mij die twijfel 
goed voorstellen. De gemeenteraad 
heeft vaak gesproken over integri-
teit. Nu is er sprake van onduidelijk-
heid in de informatievoorziening. 
Eerst moeten we een besluit nemen, 
waarna pas later de informatie volgt. 
En dan?”

SGP, VVD, en Vóór Neder-Betuwe 
willen graag nog dezelfde avond 
worden bijgepraat, voordat tot 
besluitvorming overgaan wordt. Dat 
gebeurt in een besloten overleg bui-
ten de raadszaal.

Het Besluit

Hamerstukken

• Ontslagverlening vertrekkend bur-
gerraadslid Gerard Janssen (PvdA)

• Uitstel termijn VOG voor zittende 
burgerraadsleden

• Eerste wijziging van de verordening 
op de heffing en de invordering van 
de lijkbezorgingsrechten 2022

• Wet voorkeursrecht gemeenten 
randweg Opheusden

• Bestemmingsplan Bonegraafseweg-
Pijenkampseveldweg Dodewaard

• Bestemmingsplan Bonegraafseweg 
Ochten

• Bestemmingsplan Nieuwe Dijk 
Kesteren

Bespreekstukken

• Aanvraag eenmalige subsidie 
School & Jobs. 

 Deze wordt gehonoreerd.
• Jaarstukken 2021. 
 De raad gaat unaniem akkoord.
• Eerste bestuursrapportage 2022. 

Idem.
• Kaderbrief 2023. 
 Wordt door de raad ter kennisge-

ving aangenomen.
• Deelname Werkzaak Rivierenland 

en Avri aan Cirtex. De raad gaat 
hiermee akkoord.

• Bestemmingsplan Bonegraafseweg 
Dodewaard. 

 De raad gaat, met 1 stem van GB 
tegen, akkoord. 

Sluiting  

De vergadering wordt gesloten na 
een moment van stilte voor gebed of 
bezinning.  
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PS_2021 kwart 128 x 193

Tuincentrum
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Het juiste adres voor: 
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Bestrijdingsmiddelen • Alle soorten 
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BROEKDIJK 31A | KESTEREN | 0488 - 481343
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Kesteren 

Telefoon   : 0488-481439 
Mobiel      :  06-12021716 

5,10, of 20 kg 

Voor diverse soorten    
aardappelen en uien!! 

L. van den Dikkenberg, 
Rijnbandijk 171        
4041 AV 
Kesteren 
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G. Frentz

Loonwerk en Minigraafwerk
Tevens sloophamer, rooiriek 

en trilblok

Rozenstraat 23
4043 KN  Opheusden

Tel. 0488-44 23 84
Mob. 06-20 61 02 97

De zegen van politieke stabiliteit
Zorgzaam en Koersvast dat was de verkiezingsslogan van de SGP bij de gemeen-
teraadsverkiezingen van nu alweer 4 maanden geleden. Wij zijn heel blij met 
het grote mandaat dat de kiezer ons bij de gemeenteraadverkiezingen heeft 
gegeven. Als SGP staan we voor een traditie, voor een beleid, waarmee we graag 
koersvast willen doorgaan, juist ook in onrustige tijden. En wat is er veel onrust 
bijgekomen het afgelopen half jaar. Wij denken dan aan de gevolgen van het co-
rona beleid, de kabinetsvoornemens m.b.t. stikstof, de prijsstijgingen als gevolg 
van de oorlog in Oekraine etc. In Neder-Betuwe mogen wij dan ook dankbaar 
zijn voor de politieke stabiliteit en de grote bereidheid om zoveel mogelijk eens-
gezind, zonder grote polarisaties, met elkaar de gemeente te besturen. Recent 
werd deze bereidheid tot eensgezindheid weer heel mooi zichtbaar in een 
unaniem aangenomen motie (richtinggevende uitspraak) van de gemeenteraad 
waarin expliciet steun werd uitgesproken voor onze agrarische sector. In deze 
uitgave van het SGP nieuws kunt u daar meer over lezen. 

Bezoeken van prominenten
Neder-Betuwe is in ons land geen gemeente die heel snel het nieuws haalt, en 
wat ons betreft blijft dat zo. Toch waren er een paar politieke prominenten die 
onze gemeente was opgevallen en de afgelopen tijd graag een bezoek aan onze 
gemeente wilde brengen. Allereerst wil ik hier het bezoek van de ambassadeur 
van Oekraine melden, die wij met het voltallige college mochten ontvangen. 
Deze ambassadeur wilde heel graag zijn dank en grote complimenten namens 
de overheid van Oekraine overbrengen aan de gehele gemeente voor de grote 
inzet om vluchtelingen uit Oekraine op te vangen. Zijn bezoek was vooral 
ingegeven vanwege de twee weeshuizen in Kesteren, maar zijn dank betreft 
natuurlijk ook de inzet van vele particulieren die privé opvang hebben geregeld. 
Zelf zijn wij vooral betrokken bij het organiseren van onderwijs voor de kinde-
ren. Dit had wat organisatie betreft echt tijd nodig omdat zowel de scholen als 

VAN DE
WETHOUDER
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A.P. Bruinooge              Lindelaan 20       4043 MB      Opheusden  
Zelfstandig chauffeur          +31(0)620322024         info@apb-diensten.nl 

• kostuums 

• trouwkostuums

• ambtskleding

• ruim aanbod vrijetijdskleding

Burgemeester Lodderstraat 38

Opheusden   0488 42 96 90

www.heerenvanopheusden.nl
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Mooi vakwerk.

Bouwbedrijf Polman in Kesteren 
(ver)bouwt en renoveert al vele jaren 
woningen en bedrijfspanden. Wij zijn 

gespecialiseerd in de kempische bouwstijl. 
Ons dna? Hoogstaand vakwerk en 

persoonlijke betrokkenheid.

polmanbouwbedrijf.nl

de gemeente geen ervaring hadden met internationaal basisonderwijs. Een hele 
opgave vanwege de taalbarrière en de cultuurverschillen. Na de meivakantie is 
een groep kinderen gestart in een taalklas op de Rehobothschool in Opheusden 
en zoals het er nu naar uitziet zullen na de zomervakantie ruim 50 Oekraïense 
leerlingen van dit onderwijs gebruik gaan maken. Om dit allemaal te realiseren 
is veel werk verzet door de betrokken school in heel goed overleg en met hulp 
van alle basisscholen in onze gemeente. Ik ben er echt trots op dat wij in onze 
gemeente dit met alle denominaties samen hebben kunnen regelen.  
Een ander interessant en nuttig bezoek was het werkbezoek van Tweede Ka-
merlid en SGP fractievoorzitter Kees van der Staaij. Hij had zelf gevraagd om bij 
ons op bezoek te mogen komen en wilde daarbij graag geïnformeerd worden 
over ons beleid voor jeugdzorg en pleegzorg. Hij was vooral benieuwd hoe wij 
als lokale overheid op een positieve manier zouden kunnen werken aan het ver-
sterken van de kracht van gezinnen. Feit is dat veel jeugdzorg een relatie heeft 
met gezinsproblematiek zoals echtscheidingen. In een rondetafelgesprek met 
beleidsambtenaren en jeugdconsultenten zijn successen, kansen en knelpunten 
benoemd die hij naar Den Haag mee kan nemen voor debatten en mogelijk 
initiatieven in het komende parlementaire jaar. 

Aansluitend hadden wij een gesprek georganiseerd met pleegouders en pleeg-
zorgorganisatie en de organisatie buurtgezinnen. In dat gesprek stond vooral 
de ervaringen van pleegouders centraal en de wettelijke toegang tot pleegzorg 
zoals die door de rijksoverheid is vastgesteld. Het is goed om te zien en te horen 
dat onze Kamerleden echt geïnteresseerd zijn in verhalen vanuit de praktijk om 
daar beleidsmatig in Den Haag ook weer mee aan de slag te kunnen.
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Intensiveren van samenwerking tussen scholen en bedrijven
In juni mocht ik als wethouder Economie en Onderwijs de 3e Betuwse Ondernemers-
dag openen. Een groep van ruim dertig regionale ondernemers deelden hun kennis 
in Molen de Zwaluw in Kesteren. Naast één op één gesprekken, waren er presentaties 
en workshops. In mijn openingstoespraak heb ik aandacht gevraagd voor de samen-
werking tussen bedrijven en scholen. In onze gemeente gebeuren al heel veel goede 
dingen op dit terrein. Maar het kan beter. De “gouden handen” van (V)MBO studenten 
moeten we koesteren en binden en de kennis van onze HBO en WO studenten moe-
ten we niet naar bedrijven buiten onze gemeente laten gaan. Onze gemeente is rijk 
aan prachtige familiebedrijven. Het is onze ambitie om de kracht van onze gemeente 
te mobiliseren om de samenwerking tussen scholen en bedrijven nog verder te ver-
beteren. Recent heeft de gemeenteraad daarom ook ingestemd met een voorstel om 
subsidie te verlenen voor het verbeteren van de website www.school-jobs.nl. Deze 
website is een heel handig hulpmiddel voor leerlingen van het VMBO om op bedrijfs-
bezoek te gaan bij onze lokale bedrijven en kennis te maken met alle beroepen die 
daar voorkomen. 

Ouderenmiddag
Er zijn initiatieven waarvan ik niet wist dat ze bestaan in onze gemeente en u wellicht 
ook niet. Een daarvan die te leuk is om niet met u te delen is het bejaarden comité uit 
Opheusden. Met mijn echtgenote mocht ik onlangs te gast zijn en een paar woorden 
van waardering uitspreken voor dit comité. Wat dit comité bijzonder maakt is dat 
ze al meer dan 45 jaar bestaan en eigenlijk een heel informeel karakter hebben. Er 
is geen ledenbestand, geen contributie en geen officieel bestuur en er zijn op het 
leeftijdscriterium na geen voorwaarden om mee te mogen doen. Alles is vrijwillig en/
of gesponsord. Toch weten ze heel veel ouderen uit Opheusden te mobiliseren. Het 
Veerhuis zat helemaal vol om met elkaar een gezellige lunch en middag te hebben. 
Voorheen gingen ze vaak jaarlijks een dagje geheel verzorgd uit. Vanwege corona was 
het daar niet van gekomen en werd na twee jaar deze lunch georganiseerd. Ik vond 
het bijzonder dat dit initiatief al zolang bestaat en er jaarlijks een paar activiteiten 
door een aantal dames met veel enthousiasme wordt georganiseerd met hulp van 
twee kleinzonen.  Dit is een kracht van onze samenleving die we moeten koesteren! 

Begroting 2023-2026
Als college zijn we nu volop aan de slag om het overeengekomen coalitieakkoord 
tussen SGP, VVD en CDA om te zetten in beleidsvoornemens. Medio november 
presteren wij onze eerste begroting voor de nieuwe coalitieperiode 2023-2026 waarin 
onze beleidsvoornemens concreter tot uitdrukking gaan komen. Zoals het er nu naar 
uitziet ontstaat er de komende jaren meer financiële ruimte voor de noodzakelijke 
investeringen in o.a. scholen en rondwegen. 
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Geld

Vlak voor de vakantie hebben we als 
gemeente het jaar financieel kunnen 
afsluiten. U heeft hierover kunnen 
lezen in deze uitgave van het SGP-
nieuws. Een fors positief resultaat 
was er te melden: bijna 7 miljoen 
euro bleef er in 2021 onderaan de 
streep over. Na wat doorzetten van 
verplichtingen naar dit jaar, kon er 
ruim 6 miljoen onze spaarpot (de 
algemene reserve) in.
Ook in een eerste inkijk in het finan-
ciële verloop van 2022 (de bestuurs-
rapportage) ziet het er voorlopig nog 
rooskleurig uit voor Neder-Betuwe. 
En dat is nog exclusief de informatie 
vanuit het Rijk (de meicirculaire) dat 
er de komende jaren veel meer geld 
naar de gemeente gaat komen dan 
verwacht.

Wat gaan we met al dat geld doen?
Hierbij zijn een paar opmerkingen te 
maken, die wij als SGP-fractie mee-
nemen bij de gedachten hierover.
Ten eerste zijn we ons ervan bewust 
dat het uiteindelijk allemaal belas-
tinggeld is, opgebracht door onze 
burgers. De belastingdruk in Neder-
Betuwe is hoger dan het gemiddelde 
van alle gemeenten in Nederland. 
Het geld moet dan ook ten goede 
komen aan de burgers van onze 
gemeente. Onze fractievoorzitter gaf 

dit duidelijk aan bij de behandeling 
van de jaarrekening.
Daarnaast beseffen we dat de 
toekomst ongewis is, zeker in het 
huidige tijdperk. Kosten voor pro-
jecten kunnen bijvoorbeeld hard 
oplopen, of er wordt een groter be-
roep op sociale regelingen gedaan, 
of er zijn andere onzekerheden die 
ervoor kunnen zorgen dat verwach-
te overschotten snel verminderen. 
Een voldoende gevulde buffer om 
tegenvallers op te kunnen vangen is 
dan ook noodzakelijk.
Als laatste moeten we ook rekening 
houden bij de inzet van gelden of ze 
incidenteel of structurele lasten met 
zich meebrengen. De gelden die we 
tot nu toe overhouden, komen vrij-
wel allemaal uit incidentele gevallen 
vrij. Daar kunnen en mogen we niet 
iets mee doen wat een structurele 
impact heeft op de gemeentelijke 
begroting. We kunnen dus bijvoor-
beeld niet van dit geld het OZB-tarief 
verlagen, maar we hebben even-
tueel wel de mogelijkheid om een 
eenmalige korting te geven op de 
jaarlijkse gemeentelijke aanslag.
In de komende maanden wordt de 
begroting van 2023 en raming 2024-
2026 gemaakt. De gebruikelijke 
vooruitblik hierop (kadernota) is dit 
jaar in verband met de verkiezingen 
en coalitievorming niet gemaakt. 
De kaderbrief zoals in de laatste 

raadsvergadering besproken gaf 
dit aan. Als SGP-fractie zullen we bij 
het proces van de begroting kritisch 
beoordelen of belastinggeld nuttig 
wordt besteed. Ook zullen we pogen 

de belastingdruk waar mogelijk te 
verminderen, waarbij de begroting 
wel tegen een stootje moet kunnen.

Jan Pul

VAN DE
FRACTIE

STIKSTOFBIJEENKOMST
14 JULI 2022 

‘Stikstofprobleem eenzijdig bij agra-
riërs neergelegd’
Buiten staan tractors met vlaggen en 
protestborden, binnen luisteren ruim 
tweehonderd belangstellenden naar 
de kritische sprekers op een bewogen 
stikstofbijeenkomst op 14 juli. 
SGP-Kamerlid Roelof Bisschop, het 
Gelderse SGP-Statenlid Evert Mul-
der en Gelders gedeputeerde Peter 
Drenth (CDA) zijn hiervoor naar de 
Duikenburg in Echteld gekomen. Op 
uitnodiging van de SGP-afdelingen 

Neder-Betuwe en West-Betuwe en de 
PCG uit Buren.

Onder het aandachtig luisterende 
publiek zijn veel boeren aanwezig. 
Wethouder Nees van Wolfswinkel 
opent de dialoogavond met het lezen 
van Psalm 65, waarin de psalmist 
belijdt dat God de oogst van het land 
zegent en dat Hij het gebed hoort. Dus 
ook de vele noden en angsten van de 
bezorgde boeren, die Van Wolfswinkel 
in zijn gebed voor Hem neerlegt.

Rentmeesterschap

Statenlid Mulder trapt de avond af 
met een betoog over de standpun-
ten van de Gelderse SGP-fractie. 
“Als christenen moeten we de aarde 
bouwen en bewaren, produceren en 
tegelijk zorg dragen voor het milieu. 
Dat alles vanuit goed Bijbels rent-
meesterschap. Wat tevens impliceert 

VAN DE FRACTIE STIKSTOFBIJEENKOMST
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dat we het stikstofprobleem serieus 
moeten nemen. Prioriteit is dat de 
boeren perspectief krijgen.”

In de Provinciale Staten bepleit de 
SGP dat alle sectoren bijdragen aan 

emissiereductie. En niet praten óver 
boeren maar mét boeren. Voor een 
vitaal en leefbaar platteland, zon-
der van (delen van) Nederland een 
reservaat te maken. “De plannen 
moeten in samenspraak met partners 
worden uitgewerkt in gebiedsproces-
sen, waarbij de regie bij de provincies 
ligt. Dan ontstaan gedragen plannen. 
Opkopen alleen op basis van vrijwillig-
heid. En naast opkopen van boerderij-
en vooral ook aandacht schenken aan 
innovatie. Staar je niet blind op de 
kritische depositiewaarden (KDW’s), 
maar monitor juist de werkelijke staat 
van de natuur. Want KDW’s zijn geba-
seerd op modelberekeningen. De vijf 
voorbije droge jaren hebben ook ef-
fect op de natuur. Alleen de depositie 
op Natura 2000-gebieden telt volgens 
ons. Niet die op het Gelders Natuur-
netwerk.”

Minister Van der Wal wil een lande-

lijke stikstofafname van 39 kiloton. De 
provincie Gelderland neemt daarin 
ongeveer een vijfde voor haar re-
kening: 7,5 kiloton. Daarmee levert 
Gelderland als grootste provincie met 
de grootste opgave (de Veluwe) de 
grootste bijdrage. De SGP accepteert 
dat cijfer.

“De manier waarop Van der Wal te 
werk gaat – daar kunnen wij niet ach-
terstaan. Laten we niet teveel op haar 
veelbesproken stikstofkaart kijken, 
maar gun ons de ruimte om de emis-
siereductie op Gelderse wijze aan te 
pakken. In overleg met álle partijen.” 
De totale stikstofuitstoot moet in 
2030 zijn gehalveerd volgens het kabi-
net. “Dat is niet realistisch. Eerder was 
2035 als streefjaar gesteld. De minis-
ter moet zo spoedig mogelijk met geld 
over de brug komen. Pas dan kunnen 
we samen verder.”

Boerenzoon

Tweede Kamerlid Roelof Bisschop 
kent het boerenleven als geen ander, 
want hij is zelf boerenzoon. “Met 
eigen ogen zag ik hoe het plan van 
Eurocommissaris Mansholt leidde tot 

enorme schaalvergroting en sanering. 
Daarin schuilt de kern van het huidige 
stikstofprobleem. Het kost ons een 
generatie om dat te reconstrueren. 
Niet een paar jaar, wat het kabinet 
wil. Het jaar 2035 is al nauwelijks 
haalbaar, laat staan 2030. Wie dat 
bedacht, heeft geen sjoege van wat er 

speelt in de agrarische sector. De sec-
tor heeft ruimte en tijd nodig om de 
omslag naar verduurzaming te maken. 
Jazeker, de SGP heeft voor de Stik-
stofwet in 2020 gestemd. We waren 
er behoorlijk kritisch over, gezien de 
grote gebreken in de wet. Maar vóór 
stemmen was de minst kwade oplos-
sing, om toch onze wensen te kunnen 
honoreren en als stap om de positie 
van boeren enigszins te verbeteren. 
Zo zijn de PAS-melders gelegaliseerd.”

Het moet anders en het kan anders, 
is de boodschap van een verontwaar-
digde Bisschop. “De stikstofdoelen 
zijn onhaalbaar en onbetaalbaar. 
Op mijn vele werkbezoeken kom ik 
verbijsterend veel innovaties tegen. 
Het voorgestelde kabinetsbeleid 
negeert die grotendeels. Dat maakt 
verduurzaming onmogelijk. Wat Den 

Haag bedacht, is teken- en rekenta-
felwerk. Zonder rekening te houden 
met de inbreng van de sector en 
boerenkeukentafels. En bovendien in 
tegenspraak met eerder gemaakte be-
sluiten, zoals het streefjaar 2035. De 
stikstofplannen missen een compleet 
integrale aanpak, waarbij industrie 
en mobiliteit buiten beeld blijven. Het 
stikstofprobleem wordt eenzijdig bij 
de agrariërs neergelegd. De com-
municatie hierover is beroerd: lekken 
en droppen in plaats van overleg met 
alle betrokken partijen. En meteen 
al dreigen met onteigening. Daarvan 
gaat mijn boerenbloed bruisen! Zorg 
juist voor een deugdelijk juridisch 
kader en benut de geboden ruimte in 
de EU-regels. Waarbij rekening
wordt gehouden met sociale en eco-
nomische aspecten. Erken bewezen 
innovaties en benut het vakmanschap 
van de boeren. Kabinet, werk samen 
met de provincies en werk ze niet te-
gen. De provincies kennen het gebied 
hebben soms al grote stappen gezet. 
Provincies moeten ruimte en budget 
krijgen om naar eigen inzicht in te zet-
ten op ondersteuning van innovaties 
en opkoop.”

Ruggengraat

Gedeputeerde Drenth zegt prima uit 
de voeten te kunnen met de be-
oogde 40 procent stikstofreductie in 
de Gelderse landbouw. “Let wel, het 
gaat niet alleen over natuur. Maar 
ook over het zangkoor, de school 
en de voetbalclub. De landbouw en 
veeteelt in Gelderland levert 100.000 
banen op, goed voor 10 procent van 

STIKSTOFBIJEENKOMST STIKSTOFBIJEENKOMST
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7.500 m2 
inspiratie bij 
De Bongerd

Voor een frisse dosis wooninspiratie 

reis je naar de Betuwe. Daar vind 

je namelijk meer dan 7.500 m2 

compleet ingerichte woonruimtes. In 

de stijlen landelijk, nieuw landelijk en 

high class. debongerd.nl

elektra  |  beveiliging  |  zonnepanelen  |  airco

AIRCO’S
ZONNEPANELEN

ELEKTRA
DOMOTICA

BEVEILIGING

Bel ons voor advies
 of voor een offerte 

op 0488-440116

de Gelderse economie. Voor ons een 
net zo belangrijke sector als het toe-
risme. Boeren vormen de ruggen-
graat van ons landschap en stimule-
ren een vitaal landelijk gebied.”
Pas ‘23 uur voor algemene publi-
catie’ kreeg hij de gewraakte kaart 
van Van der Wal onder ogen. “Die 
tekening heeft de provincie direct 
ingetrokken. Daar kunnen we niet 
mee uit de voeten. Bij de Gelderse 
aanpak bekijken we alles in samen-
hang. Het gaat óók over wonen, 
werken, waterkwaliteit, klimaat, 
droogte, recreatie. Economie en eco-
logie moeten in balans zijn. Dus haal 
het ‘natuurslot’ van de economie en 
stuw de innovaties in de agrarische 
sector omhoog. De rechter en de 
minister omarmen ook veel innova-

ties. Het stikstofprobleem is geen 
boerenprobleem, want iedereen 
moet bijdragen. Met oog voor de 
gezamenlijke ambities en doelstel-
lingen voor het gebied. Geef boeren 
perspectief. Dat mis ik in de brief 
van minister Staghouwer. Toen op 
10 juni het stikstofbeleid werd gelan-
ceerd, kreeg ik huilende boeren aan 
de lijn.”

De Betuwse boer wordt enigszins 
gerustgesteld: de stikstofoverschrij-
ding in de Betuwe en Rivierenland is 
relatief laag, vergeleken met bijvoor-
beeld de Veluwe. Een paar procent 
boven de norm. “In deze regio ligt de 
sleutel tot emissiereductie vooral bij 
de binnenvaart en de steenfabrieken 
langs de rivieren. Betuwse boeren 
kunnen de generieke regels volgen. 
Weglopen uit het stikstofdebat helpt 
niet, want dat biedt geen perspectief. 
Evenmin als achteroverleunen. Ik wil 
het kabinet en de minister steunen, 
en samen optrekken voor een ge-
zond en krachtig Gelderland.”

Stikstofheffing

Gerrit van Vlastuin, directeur van de 
Vlastuin Group en van D-Tec, ging 
brainstormen met de sector. “Ik zie de 
reductieplannen niet als een voldon-
gen feit. Er wordt veel geroepen rond 
dit thema, wat verwarring schept. 
Boeren zijn geen dwarsliggers, maar 
willen concreet meedenken over 
oplossingen.”

Een mogelijke denkrichting is een 
generieke stikstofheffing op agrari-

29



SGP NIEUWS JULI 2022 KOPSTIKSTOFBIJEENKOMST

PERSOONLIJK | OPRECHT | BETROKKEN
TEL. 0488 - 411055
WWW.WEVERSUITVAART.NL
DAG EN NACHT BEREIKBAAR
GEEN CREMATIES

Hamsestraat 5A | Opheusden 
T. 0488 44 14 96 

www.vanwendeldejoode.info 

sche producten in de supermarkt. Die 
wordt uitbetaald aan de boer op basis 
van zijn geproduceerde aantallen 
binnen de gestelde stikstofgrenzen. 
De opbrengst van de heffing ge-
bruikt hij om te investeren in inno-
vaties en duurzaamheid. Een alter-
natief is een heffing uitbetaald voor 
niet-geproduceerde stikstof.

“Eén cent per ei meer als compensa-
tie voor 30 procent stikstofreductie. 
Hetzelfde met een melkprijsstijging 
van 17 cent. Het is een idee, be-
doeld als prikkel. Het lijkt mij een 
waardevolle exercitie. Farmers De-
fence Force bedacht een soortgelijk 
concept.” Vanuit de zaal klinkt veel 
instemming, al zijn er ook de nodige 
twijfelaars.

Een vraag vanuit het publiek: of het 
Rijk niet aast op de grond van de 
boer? “Die denkrichting kan ik niet 
volgen”, reageert Bisschop. “De over-
heid heeft geen goedkope grond no-
dig, in tegenstelling tot de gemeen-
ten en de provincies. Er moeten één 
miljoen huizen worden bijgebouwd. 
Dat is maar een fractie van het totale 
landbouwareaal.”

Geen Gelderse boer wordt van zijn erf 
gejaagd. Dat belooft gedeputeerde 
Drenth. “Wij sturen alleen op vrijwil-
ligheid. Het eerste contact ligt altijd 
bij de boer. Twee partijen moeten het 
eens zijn over de prijs, anders gaat de 
verkoop niet door. En eerst gewoon 
taxeren. De vrijgekomen grond gaat 
naar boeren die doorgaan.”

Ontkennen van de stikstofmaterie 
helpt het proces niet verder. Bisschop: 
“Ja, er bestaat een stikstofprobleem. 
Want anders zaten jullie hier niet 
vanavond. Het is feitelijk een juridisch 
stikstofprobleem. Als je dat ontkent, 
dan ontneem je het perspectief 
voor de boeren. Stikstof moet je ook 
beschouwen in relatie tot christelijk 
rentmeesterschap.”

Voordat wethouder Marien Klein de 
avond afsluit met gebed, is het laatste 
woord aan burgemeester Jan Kot-
telenberg. Zelf voormalig boer uit 
Lochem, totdat hij in 2017 het bedrijf 
overdeed aan zijn dochter. “Ik zou 
zeggen tegen alle boeren: volg je kop 
en ga door waarmee je bezig bent. En 
heb vooral lol in je boerenbestaan. 
Perspectief ontwikkel je zelf, in je 
eigen bedrijf. Laat je niet gek maken 
door de overheid.”
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maar in print zijn
we ook haarscherp!

We drukken
zelfs uw kosten

Matensestraat 62A
6669 CJ Dodewaard
T (0488) 48 32 33
info@rhdruk.nl
www.rhdruk.nl

briefpapier

visitekaarten

enveloppen
brochures

fl yers

magazines

jaarverslagen

folders

2 stuks

100.000 stuks
schrijfblokken

presentatiemappen

boeken

manuals

familiedrukwerk

scripties
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Pottenveld 2  |  4043 AB  Opheusden  |  0488 – 74 50 86  |  info@vth.nl www.vth.nl

Van Tuijl
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TUINBOUW
POTS - TRAYS - STICKSPOTS - TRAYS - STICKS

BOOMKWEKERIJ

Tielsestraat 66 • 4043 JT Opheusden
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Tielsestraat 66, 4043 JT Opheusden
Tel. 0488-44 34 35

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

Schoonmaakbedrijf
met visie

glas - tapijt - lino natuursteen
kantoren - scholen - kerken - etc.

www.schoonmaakbedrijfhof.nl
Tel. 0488 - 428223

J. van Damstraat 23 • 4041 VH  Kesteren
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N. (NEES) van Wolfswinkel
(wethouder)
Dalwagenseweg 146
4043 MZ Opheusden
140488
nwolfswinkel@nederbetuwe.nl

J. (JAN) Pul 
(raadslid)
Oude Broekdijk 5
4041 AR Kesteren
06-11652912
jpul@nederbetuwe.nl

D.A. (DIK) Waasdorp
(fractievoorzitter)
Waalbandijk 13
4051 CJ Ochten
06-25093839
info@waasdorpaa.nl

E.P. (ERNST) ARENDS
(raadslid)
Viergeverstraat 22
4043 GD Opheusden

e.arends@kliksafe.nl

M.A. (MARIEN) Klein 
(wethouder)
Overste J.M. Kolffstraat 32
4041 CC Kesteren
140488
mklein@nederbetuwe.nl

G. (GERWIN) ROSEBOOM
(raadslid)
Kerkstraat 10
4041 XB KESTEREN
06-34609040
groseboom@nederbetuwe.nl

D. (DIRK) Kroon
(raadslid)
Melkdreef 3
6669 MR DODEWAARD
06-22476865
dkroon@nederbetuwe.nl

Bij vragen, ideeen en/of opmerkingen 
kunt u contact opnemen met 
bovenstaande personen.

Breng ook kleur in uw interieur!
www.reedoo.nl

Hamsestraat 38
4043 LH  Opheusden

0488 440905

Openingstijden:
Donderdag 10.00 - 17.30 uur

Vrijdag 10.00 - 20.00 uur
Zaterdag 10.00 - 16.00 uur

VERHOEKS  

Keukenmontage 
             & 
Afwerkingsbedrijf

Alblasserdam
Prins Bernhardstraat 18 
T: 078-2000177  
F: 078-2000183

Opheusden
Tielsestraat 96  
T: 0488-443050  
F: 0488-442171

www.verhoekskeukenmontage.nl www.pcvantuijl.nl

Schilderwerken
Wandafwerking

Beglazing

Tijssen Schilderwerken BV
Tielsestraat 7-9   4043 JP Opheusden 
Tel. 0488-481256, Fax 0488-481794

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen

vannoortelektro.nl

06 - 5187 5846

info@vannoortelektro.nl

Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen

vannoortelektro.nl

06 - 5187 5846

info@vannoortelektro.nl

Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

Elektrotechnische installaties

Telecommunicatie

Ventilatiesystemen

DUURZAAM VERBONDEN. ALTIJD.

Inbraakbeveiliging

Airconditioning

Zonnepanelen

vannoortelektro.nl

06 - 5187 5846

info@vannoortelektro.nl

Van Noort Elektrotechniek

De Vlasman 10a

6669 ND Dodewaard

W.F. (WILLEM) Keuken
(raadslid)
Heuningstraat 34
4051 CB Ochten
0344-645076 / 06-51054448
wkeuken@nederbetuwe.nl

H.G.T. (HENRY) van Bragt
(raadslid)
Silvanusstraat 30
4041 AM Kesteren
06-22785890
hbragt@nederbetuwe.nl

R. (ROB) Scheurwater
(raadslid)
Meidoornstraat 15
4043 MH Opheusden
06-42764571
rscheurwater@nederbetuwe.nl 

R. (RUTGER) Roseboom
(raadslid)
Dalwagenseweg 52 
4043 MZ Opheusden
06-28936957
rroseboom@nederbetuwe.nl
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Ca. 6x per jaar verschijnt SGP-nieuws huis 
aan huis in de gemeente Neder-Betuwe. In 
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COLOFON

Stationsstraat 1-3  Kesteren

Goed eten. Daar houden we van.

E R V A R E N  M E E S T E R B O U W E R S 

Voor innovatieve 
bouwoplossingen

   0488 - 727 081    |    Dodewaard    |    geldersebouwmeesters.nl

Smartphone 
stuk?

0488-440391 info@telefonade.nl telefonade.nl

0488-44 0391
telefonade.nl

repareert je 
smartphone live

en terwijl je wacht!

 Maak een afspraak via

Henk-Jan

of opMaatwerk in telecom volledig 
afgestemd op úw situatie!

Vergaderdata 

14 september  - Beeldvormende avond
15 september  - Beeldvormende avond
29 september  - Raadsvergadering

De vergaderingen beginnen om 19.30 uur en zijn live te volgen op www.
nederbetuwe.nl. Genoemde data zijn bij leven en welzijn.Tel.: (0488)-441818

Fax: (0488)-442973
vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen
Tel.: (0488)-441818
Fax: (0488)-442973

vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen

Tel.: (0488)-441818
Fax: (0488)-442973

vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen
Tel.: (0488)-441818
Fax: (0488)-442973

vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen

Tel.: (0488)-441818
Fax: (0488)-442973

vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen
Tel.: (0488)-441818
Fax: (0488)-442973

vanleeuwenwandafwerking@kliksafe.nl

Tolsestraat 5
4043 KB  Opheusden
E-mail: 

Dhr. J. van Leeuwen
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Je zou het misschien niet verwachten, maar de 

boomkwekerij is een zeer dynamische sector. 

Het vak is internationaal, innovatiegericht en 

continu in ontwikkeling. En daarom zijn er voor 

jou eindeloze mogelijkheden om jouw ambities 

vorm te geven, of die nu in teelt, mechanisatie, 

sales of automatisering liggen. Stage lopen 

of werken bij Volentis betekent werken in een 

jong en open team, waarin kwaliteit en plezier 

voorop staan.

Neem vandaag nog contact op, dan zetten 
we met een kop koffie een boompje op 
over jouw toekomst bij ons bedrijf.

Bel 0488 - 745 170 of 
ga naar www.volentis.com

Zullen we eens
EEN BOOMPJE 
OPZETTEN?

INTERESSE?


